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Protokół z II zebrania plenarnego Sejmiku Organizacji Pozarządowych  

Województwa Kujawsko-Pomorskiego VI kadencji, 

które odbyło się 5 marca 2024 r. w Toruniu 

 

I. Porządek posiedzenia: 

1. Powitanie delegatów i zastępców przez przewodniczącą Sejmiku VI kadencji p. Ewę 

Klimaszewską-Antos. 

2. Sprawdzenie obecności (lista obecności) i potwierdzenie prawomocności zebrania. 

3. Zapoznanie z porządkiem zebrania, przyjęcie porządku po ewentualnie wniesionych 

uwagach. 

4. Przedstawienie i przyjęcie protokołu z II części inauguracyjnego plenarnego zebrania 

sejmiku VI kadencji. 

5. Przedstawienie prezydium Sejmiku. 

6. Zmiana nazw komisji stałych zgodnie z sugestiami zgłaszanymi podczas I plenarnego 

zebrania – dyskusja i głosowanie. Wybór przewodniczących tychże zespołów. 

7. Powołanie komisji do opracowania zmian w regulaminie. Powołanie zespołów do 

pracy Sejmiku – stałych i doraźnych. 

8. Ustalenie trybu zwoływania spotkań Sejmiku, trybu głosowania oraz przedstawienie 

wstępnego harmonogramu posiedzeń na rok 2024. 

9. Sprawy różne. Wolne wnioski. 

a. Przekazanie informacji o wyborach i składzie prezydium VI kadencji Sejmiku do 

wiadomości poszczególnych powiatów i zaproszenie wszystkich organizacji 

pozarządowych do współpracy i wspierania działań delegatów i ich stałych 

zastępców. 

b. Dbanie o dobry wizerunek Sejmiku, kontakt z mediami, umieszczanie na bieżące 

informacji na stronie Urzędu Marszałkowskiego. 

c. Prowadzenie strony na FB – ustalenie moderatorów strony. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

II. Przebieg posiedzenia:  

Ad. 1 Powitanie delegatów i zastępców przez przewodniczącą Sejmiku VI kadencji p. Ewę 

Klimaszewską-Antos. 

Otwarcia II plenarnego zebrania (posiedzenia) Sejmiku dokonała pani Ewa 

Klimaszewska-Antos – przewodnicząca Sejmiku VI kadencji. Przewodnicząca przywitała 

przybyłych delegatów oraz zastępców, a także zaproszonych gości z Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Kujawsko-Pomorskiego w Toruniu, tj. panią Krystynę 

Żejmo-Wysocką – dyrektor Departamentu Spraw Społecznych i Zdrowia oraz pana 

Piotra Niedziałkowskiego – kierownika Biura Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi. Pani dyrektor podziękowała przewodniczącej za zaproszenie oraz za 

tak liczną obecność członków Sejmiku na dzisiejszym posiedzeniu. Wyraziła swoją 

radość, że Sejmik dalej działa zgodnie z tradycjami. Poinformowała zebranych, że 
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Departament, którym kieruje, jest otwarty na współpracę z Sejmikiem i organizacjami 

pozarządowymi. Zaproponowała także możliwość zorganizowania spotkania z 

Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego, jeśli Sejmik wyrazi taką wolę. Na 

koniec p. Żejmo-Wysocka życzyła obradującym owocnej pracy oraz wielu ciekawych i 

innowacyjnych inicjatyw. 

Ad. 2 Sprawdzenie obecności (lista obecności) i potwierdzenie prawomocności zebrania. 

Sprawdzenia obecności dokonała sekretarz Sejmiku Monika Żydek, zaś prawomocność 

obrad potwierdziła przewodnicząca Sejmiku. Zgodnie z par. 6 ust. 5 Regulaminu 

Sejmiku Organizacji Pozarządowych Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

„Prawomocność obrad i uchwał jest ważna bez względu na liczbę obecnych członków 

Sejmiku, o ile niniejszy regulamin nie stanowi inaczej.” W II zebraniu plenarnym Sejmiku 

Organizacji Pozarządowych Województwa Kujawsko-Pomorskiego VI kadencji 

uczestniczyło 16 członków: 13 delegatów oraz 3 stałych zastępców, w tym uprawnionych 

do głosowania: 13 członków. 

Ad. 3 Zapoznanie z porządkiem zebrania, przyjęcie porządku po ewentualnie wniesionych 

uwagach. 

Porządek II zebrania plenarnego odczytała przewodnicząca Sejmiku. Do przedstawionej 

propozycji nie zgłoszono żadnych uwag. Zaproponowany porządek posiedzenia przyjęto 

jednogłośnie („za” – 13 głosów; „przeciw” – 0 głosów; „wstrzymuję się” – 0 głosów) w 

głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

Ad. 4 Przedstawienie i przyjęcie protokołu z II [czyt. dwóch] części inauguracyjnego 

plenarnego zebrania sejmiku VI kadencji. 

Na początek przewodnicząca Sejmiku odczytała Protokół z pierwszej części 

inauguracyjnego zebrania plenarnego Sejmiku VI kadencji, który przygotowało 

Prezydium V kadencji Sejmiku odpowiedzialne za organizację i przeprowadzenie 

wyborów nowego Prezydium podczas I zebrania plenarnego.  

W trakcie prezentacji na posiedzenie przybyło czterech członków Sejmiku – p. Dorota 

Zydlewska, p. Paweł Biały, p. Wojciech Marjański oraz p. Ewa Jaroszewska. Od tej pory 

zatem w II zebraniu plenarnym Sejmiku Organizacji Pozarządowych Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego VI kadencji uczestniczyło 20 członków: 14 delegatów oraz 6 

stałych zastępców, w tym uprawnionych do głosowania: 15 członków (jeden stały 

zastępca, w związku z nieobecnością delegata, posiadał czynne prawo wyborcze). 

W tym momencie zebranie opuścił zaś jeden z zaproszonych gości – p. Krystyna Żejmo-

Wysocka. 

Do sporządzonego Protokołu z pierwszej części I zebrania plenarnego Przewodnicząca 

Sejmiku VI kadencji zaproponowała wprowadzenie następujących zmian: 

a. zapis we wprowadzeniu: „Obecni na posiedzeniu według listy obecności – w 

załączeniu.(40 osób)” skorygować na: „Obecni na posiedzeniu według listy 

obecności – w załączeniu (36 osób).”; 
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b. zapis w części Ad. 1: „Zastępca Dyrektora Departamentu Spraw Społecznych i 

Zdrowia pani Milena Kopińska.” skorygować na: „Zastępca Dyrektora Departamentu 

Spraw Społecznych i Zdrowia pani Milena Skopińska”; 

c. zapis w części Ad. 7: „Następnie padały kandydatury na przewodniczącą Sejmiku, 

których ostatecznie padło osiem.” skorygować na: „Następnie padały kandydatury na 

przewodniczącą Sejmiku, których ostatecznie padło dwie.”; 

d. zapis w części Ad. 8: „Przed zgłaszaniem kandydatur na członków Prezydium 

Sejmiku zostało przeprowadzone głosowanie co do ilości członków, ponieważ 

regulamin dopuszczał od 5 do 10 osób.” skorygować na: „Przed zgłaszaniem 

kandydatur na członków Prezydium Sejmiku zostało przeprowadzone głosowanie co 

do ilości członków, ponieważ regulamin dopuszczał od 5 do 7 osób.”; 

e. zapis w części Ad. 9: „a delegaci V kadencji opuściło salę posiedzenia Sejmiku.” 

skorygować na: „a delegaci V kadencji, którzy nie zostali wybrani jako delegaci 

lub zastępcy na jego VI kadencję, opuścili salę posiedzenia Sejmiku.”. 

Pan Paweł Biały zaproponował, by przygotowany Protokół z pierwszej części przyjąć z 

uwagami pani przewodniczącej i uprawnić Prezydium do naniesienia na nim 

wskazanych korekt. Propozycja p. Pawła została przyjęta jednomyślnie w głosowaniu 

jawnym przez podniesienie ręki („za” – 15 głosów; „przeciw” – 0 głosów; „wstrzymuję 

się” – 0 głosów).  

Następnie przewodnicząca odczytała Protokół z drugiej części I zebrania plenarnego 

Sejmiku VI kadencji. Do Protokołu drugiej części nie wniesiono uwag.  

W dalszej części zebranie plenarne podjęło uchwałę nr 1/VI/2024 dot. zatwierdzenia 

protokołu z obu części I zebrania plenarnego Sejmiku Organizacji Pozarządowych 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego VI kadencji („za” – 15 głosów; „przeciw” – 0 

głosów; „wstrzymuję się” – 0 głosów). 

Ad. 5 Przedstawienie prezydium Sejmiku. 

Przewodnicząca Sejmiku, z uwagi na fakt, iż nie wszyscy delegaci czy zastępcy byli 

obecni na I zebraniu plenarnym, przedstawiła zebranym Prezydium Sejmiku Organizacji 

Pozarządowych Województwa Kujawsko-Pomorskiego VI kadencji, w skład którego 

wchodzą: 

- Ewa Zofia Klimaszewska-Antos, powiat radziejowski – Fundacja Nieustającej 

Pomocy (przewodnicząca), 

- Barbara Mońko-Juraszek, powiat toruński – Fundacja "Trybik" Lubicz Dolny 

(wiceprzewodnicząca), 

- Ryszard Ulatowski, powiat żniński – LGD Pałuki Wspólna Sprawa 

(wiceprzewodniczący), 

- Monika Żydek, powiat nakielski – Stowarzyszenie "Partnerstwo dla Krajny i Pałuk" 

(sekretarz), 

- Natalia Bator-Kunikowska, miasto Grudziądz – Towarzystwo Opieki nad Zabytkami 

(członek), 

- Ewelina Brodzińska, miasto Włocławek – Spółdzielnia Socjalna Empatia (członek), 



4 
 

- Daniel Brożek, organizacja sieciowa – Towarzystwo Przyjaciół Dzieci Oddział Toruń 

(członek).  

Ad. 6 Zmiana nazw komisji stałych zgodnie z sugestiami zgłaszanymi podczas I plenarnego 

zebrania – dyskusja i głosowanie. Wybór przewodniczących tychże zespołów. 

Przewodnicząca Sejmiku, wprowadzając zebranych w temat, zwróciła uwagę, że 

Regulamin Sejmiku Organizacji Pozarządowych Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

w par. 5 ust. 2 wskazuje, że dla realizacji swoich celów Sejmik może powoływać zespoły 

stałe i robocze, które wprost zostały wykazane w dalszych zapisach Regulaminu. Zapis 

„może powoływać” oznacza, że nie musi, natomiast, jeśli Sejmik chciałby powołać 

zespoły, to powinny być to zespoły określone w Regulaminie, tj. zespół ds. rekomendacji 

i opiniowania dotyczącego organizacji pozarządowych oraz rekomendacji dla delegatów 

i zastępców biorących udział w posiedzeniach sejmiku; zespół ds. inicjowania, 

opiniowania i współtworzenia projektów, ustaw, uchwał i innych aktów prawnych, w 

szczególności dotyczących sektora pozarządowego województwa kujawsko-

pomorskiego i kraju; zespół ds. inicjowania współpracy z innymi organizacjami 

pozarządowymi; zespół ds. promocji i informacji o działaniach Sejmiku; inne zespoły 

powołane w trybie doraźnym. Zgodnie z sugestiami zgłaszanymi przewodniczącej 

jeszcze w trakcie I plenarnego zebrania Sejmiku VI kadencji kompetencje zespołów 

nakładają się na siebie, warto byłoby zatem rozważyć możliwość połączenia niektórych 

zespołów, a w ich miejsce powołania innych – adekwatnych do zadań Sejmiku. 

Przewodnicząca przedstawiła pomysł Prezydium, by z zapisów par. 5 ust. 2 usunąć 

zatem nazwy zespołów, aby zebranie plenarne Sejmiku miało większą elastyczność w 

powoływaniu zespołów niezbędnych do aktywnej działalności Sejmiku VI kadencji. 

Pani Barbara Mońko-Juraszek poparła propozycję wprowadzenia zmiany do 

Regulaminu, by ułatwić pracę Sejmikowi.  

Zgodnie z zapisami Regulaminu par. 6 ust. 14 „Niniejszy regulamin może zostać 

zmieniony przy obecności co najmniej 1/2 uprawnionych do głosowania, zwykłą 

większością głosów.”. Uprawnionych do głosowania w VI kadencji jest 21 członków 

Sejmiku, zatem 1/2 to 11 członków. Sejmik podczas dzisiejszego posiedzenia ma zatem 

quorum niezbędne do zmiany zapisów Regulaminu, o czym zebranych poinformowała 

przewodnicząca, otwierając dyskusję nad zaproponowanymi zmianami. 

Pan Piotr Niedziałkowski (zaproszony gość) powiedział, że dobrze byłoby powołać 

zespół ds. zmian regulaminów, ponieważ zarówno Regulamin Sejmiku, jak i Regulamin 

wyboru delegatów i zastępców wymagają zgrania zapisów, o czym informowali m.in. p. 

Piotra przedstawiciele powiatów (JST) na etapie wyborów członków Sejmiku na nową VI 

kadencję. 

Pani Anna Kupczyk wskazała, że zespoły stałe czy robocze powinny podejmować 

działania przyczyniające się do realizacji celów Sejmiku, a na ten moment nie widać 

powiązania zespołów z celami ujętymi w par. 2 Regulaminu. 

Pani Monika Żydek wyjaśniła, że za powołanie zespołów odpowiada zebranie plenarne 

Sejmiku, i że wszyscy jego członkowie decydują o kształcie zespołów i poszczególnych 
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zadaniach im przypisanych. Jeśli zostanie zmieniony zapis par. 5 ust. 2, zebranie 

plenarne będzie miało dowolność w tworzeniu nowych zespołów tak, aby realizować 

cele Sejmiku. 

Pan Piotr Niedziałkowski potwierdził, że Sejmik pracuje przez cały rok i w każdej chwili, 

jeśli uzna to za stosowne, może powoływać adekwatne do potrzeb robocze zespoły. 

Pani Barbara Mońko-Juraszek zaproponowała, by wyznaczyć przewodniczących 

zespołów, aby oni czuwali nad przebiegiem prac danej grupy, koordynowali jej zadania i 

przedstawiali wyniki na zebraniach plenarnych. 

Pani Dorota Zydlewska poprosiła o utworzenie zespołu stałego ds. promocji Sejmiku. 

Ważne jest bowiem, by informacja o jego działaniach szła w eter, a Sejmik był 

rozpoznawalny zarówno wśród organizacji pozarządowych województwa, jak i wśród 

władz lokalnych i samorządowych. 

Pan Ryszard Ulatowski stwierdził, że w pierwszej kolejności należałoby zastanowić się, 

czym tak naprawdę powinien zajmować się Sejmik, jakie ma kompetencje i uprawnienia 

i jaka jest jego funkcja czy też rola w województwie kujawsko-pomorskim. Jak obecni 

delegaci i zastępcy widzą jego pracę i swoje w nim zaangażowanie. Dodał, że zespoły 

stałe i robocze są od tego, by podejmować różnorodne inicjatywy z ramienia Sejmiku. 

Ważne, by robić coś z sensem i działać aktywnie. Wyjaśnił, że członkowie poprzedniej 

kadencji Sejmiku w grudniu 2023 r. powołali stowarzyszenie zwykłe, którego celem jest 

wspieranie działalności Sejmiku, i że nadal będzie ono aktywnie wspierać inicjatywy 

Sejmiku. 

Pani Dorota Zydlewska wskazała, że dobrym sposobem na sieciowanie organizacji 

pozarządowych i wymianę wiedzy oraz doświadczeń może być Aktywator Społeczny w 

postaci m.in. wspólnego serwisu informacyjnego. 

Pani Anna Lamers poparła oba wcześniejsze głosy p. Zydlewskiej, dodając, że jako 

członek Rady Działalności Pożytku Publicznego Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

widzi potrzebę integrowania i wzajemnego poznawania się organizacji pozarządowych z 

obszaru województwa, by wzajemnie się wspierać i razem działać z zbieżnych 

obszarach tematycznych, ponieważ wspólny głos kilku organizacji jest bardziej słyszalny. 

Ponadto p. Anna widzi potrzebę wzajemnego promowania się, nie tylko działalności 

Sejmiku, ale ogólnie organizacji pozarządowych. Dodatkowo wskazała, że organizacje, 

w szczególności małe, potrzebują wsparcia merytorycznego, księgowego, doradczego. 

Pan Piotr Niedziałkowski zauważył, że bezpłatne doradztwo indywidualne z prawa i 

rachunkowości dla trzeciego sektora organizuje kierowane przez niego Biuro 

Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w Toruniu i zachęca, by z tych 

comiesięcznych dyżurów korzystać i rozpowszechniać zdobytą podczas posiedzenia 

informację. 

W odpowiedzi na słowa p. Piotra pan Daniel Brożek przyznał, że informacji o 

działalności na rzecz organizacji pozarządowych czy o inicjatywach trzeciego sektora 

jest mnóstwo, tylko jako odbiorcy niewiele z nich korzystamy, ponieważ jesteśmy 

przebodźcowani. 
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Pani Dorota Zydlewska uznała, że każde działanie należy zaczynać od siebie, więc jako 

delegaci i zastępcy powinniśmy pytać lokalne organizacje o ich potrzeby. 

Pani Beata Bardzińska wróciła do tematu zespołów stałych i roboczych mówiąc, że w jej 

opinii zespoły stałe są potrzebne, muszą zostać powołane i dobrze, aby zapisy par. 5 

ust. 2 nie były zmieniane. Jeśli czegoś nie ma w Regulaminie tzn., że tego nie ma i nas 

to nie obliguje do wykonywania pewnych zadań. Ważnym jest zaś, by zespoły, 

szczególnie dot. opiniowania aktów prawnych, były i działały sprawnie, bo jest wiele 

kwestii, w których Sejmik się nie wypowiadał, choć wg pani Beaty powinien. 

Pan Paweł Biały stwierdził, że należałoby na spokojnie przyjrzeć się zapisom par. 3 

Regulaminu, by powołać zespoły adekwatne do zadań Sejmiku. Jeśli Sejmik skupi się 

na powierzonych mu zadaniach, będzie wiedzieć, jakie działania realizować i jakie 

zespoły powołać. 

Pani Monika Żydek wyjaśniła, że korekta zapisu par. 5 ust. 2 nie ma na celu 

wyeliminowania tworzenia zespołów stałych lub roboczych, tylko zwiększenie 

elastyczności w ich powoływaniu zgodnie z zapotrzebowaniem. Kadencja Sejmiku trwa 

5 lat i dziś trudno przewidzieć, które zespoły będą potrzebne do jego prawidłowego 

funkcjonowania przez ten czas. Ponadto zaproponowała zebranym, by informacje z 

zebrań plenarnych Sejmiku, jego wypracowane stanowiska były przekazywane przez 

wszystkich delegatów organizacjom z obszarów, z których pochodzą. Nie trzeba czekać 

na powołanie zespołu dot. promocji, by rozpowszechniać wiedzę o działalności NGO 

oraz Sejmiku w województwie. Delegaci (i zastępcy) są wręcz zobligowani, by prowadzić 

komunikację dwustronną. Być może Sejmik nie zorganizuje szkoleń czy doradztwa dla 

trzeciego sektora w każdym powiecie, ale może na zebrania plenarne zapraszać 

ekspertów i dalej dzielić się zdobytą wiedzą z lokalnymi organizacjami. 

Pani Katarzyna Piłat wskazała, że praca w zespołach jest bardziej efektywna. Ktoś (np. 

Prezydium) jednak powinien koordynować działania wszystkich zespołów. Ponadto 

zwróciła uwagę, że sami delegaci i zastępcy są ekspertami w różnych dziedzinach i 

mogą wzajemnie się wspierać, wymieniać doświadczeniem czy nawiązywać współpracę. 

Pani Anna Kupczyk, odnosząc się do słów p. Bardzińskiej stwierdziła, że Sejmik nie ma 

wiedzy o wszystkich nowych czy zmienianych aktach prawnych. Może warto więc 

wystosować pismo do lokalnych JST, czy też urzędu wojewódzkiego lub 

marszałkowskiego, z prośbą, by informowały Sejmik o tworzonych aktach lub pytały go o 

opinię ws. planowanych zmian ważnych dla trzeciego sektora dokumentów. 

W trakcie dyskusji na II zebranie plenarne dotarł p. Maciej Łapkiewicz. Od tej pory zatem 

w II zebraniu plenarnym Sejmiku Organizacji Pozarządowych Województwa Kujawsko-

Pomorskiego VI kadencji uczestniczyło 21 członków: 15 delegatów oraz 6 stałych 

zastępców, w tym uprawnionych do głosowania: 16 członków (jeden stały zastępca, w 

związku z nieobecnością delegata, posiadał czynne prawo wyborcze). 

Pan Radosław Michalski opowiedział, jak na etapie wyboru delegatów do Sejmiku VI 

kadencji próbował znaleźć informacje o nim i trudno było mu cokolwiek na ten temat 

wyłuskać z Internetu. Wnioskuje więc, by Sejmik promował się mocno na zewnątrz, by 
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kreował swój wizerunek w mediach społecznościowych. Na koniec stwierdził, że komisje 

stałe należy zostawić. Zdecydować tylko, które z nich są ważne – i te powołać, a które 

zbędne, by tych nie tworzyć. 

Pani Ewelina Brodzińska podkreśliła, że jako delegaci i zastępcy wybrani przez 

powiatowe konferencje powinniśmy dawać z siebie wszystko, ponieważ jesteśmy 

głosem lokalnych NGO, ich rzecznikiem w kontaktach z lokalnymi władzami. 

Zasugerowała, by przeprowadzić ankiety wśród powiatowych organizacji pytając o ich 

problemy, potrzeby, by wiedzieć, w którym kierunku Sejmik powinien działać. 

Pan Daniel Brożek podsumował dotychczasową dyskusję stwierdzając, że Sejmik 

powinien tworzyć klimat do działalności trzeciego sektora w województwie, a organizacje 

pozarządowe – o podobnych profilach – powinny się łączyć i działać wspólnie a nie 

rozszerzać indywidualnie swoje zakresy działalności np. dla jednego konkursu 

dotacyjnego. Sejmik powinien tworzyć przestrzeń do współpracy dla NGO. Organizacje 

pozarządowe często są zaskakiwane nowymi pomysłami pochodzącymi z rządu lub 

samorządu. Nie mają wpływu na to, czego się od nich wymaga lub im narzuca 

centralnie. Oczywiście tak Sejmik, jak i wszystkie NGO mogą wnosić swoje uwagi do 

aktów prawnych, ale w ostatecznym rozrachunku nie kształtują ich samodzielnie. Pan 

Daniel uważa więc, że Sejmik powinien mieć większe prawo głosu i móc uczestniczyć 

np. w posiedzeniach Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Zaproponował 

także, by na zebrania plenarne Sejmiku NGO zapraszać członków Sejmiku 

Województwa. 

Odnosząc się do słów pana Daniela p. Paweł Biały powiedział, że to, że coś jest z góry 

nakazane, nie oznacza, że trzeba obok tego już przejść obojętnie. Nawet, gdy akt 

prawny zostanie zatwierdzony, dalej można wyrazić swoją opinię, zdanie i wnioskować o 

zmiany jego zapisów. Odpowiadając pani Kupczyk dodał, że Sejmik powinien zabierać 

głos zawsze, gdy czuje taką potrzebę, a nie gdy zostanie o to poproszony lub zapytany. 

Uznał, że konstruktywna krytyka jest podstawą realnych zmian i jest to jedno z 

ważniejszych zadań Sejmiku. 

Ostatni głos w dyskusji należał do p. Ewy Klimaszewskiej-Antos – przewodniczącej 

Sejmiku, która podsumowała wszystkie powyższe wypowiedzi uznając, że działania 

Sejmiku muszą być rzeczywiste a nie tylko pozorne, a tej realności działań służyć mają 

zespoły stałe i robocze Sejmiku, które należy powołać. 

Na koniec przewodnicząca poprosiła o głosowanie w sprawie zaproponowanej zmiany 

zapisów par. 5 ust. 2, tj. by zapis: „Dla realizacji swoich celów Sejmik może powoływać 

Zespoły Stałe i Robocze: 

- zespół ds. rekomendacji i opiniowania dotyczącego organizacji pozarządowych oraz 

rekomendacji dla delegatów i zastępców biorących udział w posiedzeniach sejmiku 

- zespół ds. inicjowania, opiniowania i współtworzenia projektów, ustaw, uchwał i innych 

aktów prawnych, w szczególności dotyczących sektora pozarządowego województwa 

kujawsko-pomorskiego i kraju; 

- zespół ds. inicjowania współpracy z innymi organizacjami pozarządowymi 
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- zespół ds. promocji i informacji o działaniach Sejmiku 

- inne zespoły powołane w trybie doraźnym.” 

zamienić na zapis: „Dla realizacji swoich celów Sejmik może powoływać zespoły stałe i 

robocze.”.  

Zmiana zapisów Regulaminu została przyjęta zwykłą większością głosów w głosowaniu 

jawnym przez podniesienie ręki („za” – 14 głosów; „przeciw” – 1 głos; „wstrzymuję się” – 

1 głos). Tym samy zebranie plenarne Sejmiku podjęło uchwałę nr 2/VI/2024 dot. zmiany 

Regulaminu Sejmiku Organizacji Pozarządowych Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 

w tym przyjęcia jego tekstu jednolitego. 

W związku ze zmianą Regulaminu dot. usunięcia nazw zespołów stałych i roboczych 

odstąpiono, podczas aktualnego posiedzenia, od wyboru przewodniczących tychże 

zespołów („za” – 16 głosów; „przeciw” – 0 głosów; „wstrzymuję się” – 0 głosów). 

Ad. 7 Powołanie komisji do opracowania zmian w regulaminie. Powołanie zespołów do pracy 

Sejmiku – stałych i doraźnych. 

Dyskusję w tym punkcie przewodnicząca Sejmiku rozpoczęła od propozycji, by w 

pierwszej kolejności powołać dwa zespoły stałe, tj. zespół ds. wizerunku i promocji oraz 

zespół ds. rekomendacji i opiniowania. W opinii przewodniczącej ważne jest bowiem, by 

Sejmik zaistniał w przestrzeni medialnej, społecznej i samorządowej, a także, by w 

mediach pojawiały się rzetelne informacje nt. Sejmiku oraz jego prac. Ponadto 

przewodnicząca uzasadniała – w zgodzie z wynikiem dyskusji toczonej we 

wcześniejszym punkcie obrad – że potrzeba osób, które zaangażują się w opiniowanie 

aktów prawnych, śledzenie zmian ważnych dokumentów z punktu widzenia sektora 

pozarządowego oraz zabieranie głosu w aktualnych kwestiach. Ważne jest również, by 

Sejmik mógł wydawać rekomendacje organizacjom pozarządowym, które się o nie 

zwracają do przewodniczącej. 

Pani Anna Lamers stwierdziła, że przy powoływaniu zespołów warto odnieść się do 

wszystkich zadań Sejmiku – by zadania zespołów były z nimi zbieżne i przyczyniały się 

do ich realizacji. 

Pan Paweł Biały uznał, że nie powinno się aż tak rozdrabniać. Należałoby wybrać dwa – 

trzy kluczowe dla Sejmiku tematy i dla nich ustalić zespoły stałe. 

Pani Tatiana Dembska przychyliła się do propozycji przewodniczącej, by ustanowić 

zespół ds. wizerunkowych/marketingowych Sejmiku. Należy pomyśleć o pełnej i 

jednolitej promocji – o artykułach pisanych, ich treści, ale również o stronie graficznej, 

wykonywanych zdjęciach, odpowiednim logowaniu materiałów prasowych. Przydałby się 

baner Sejmiku albo roll-up. 

Pan Ryszard Ulatowski podpowiedział, że zawiązane m.in. przez niego stowarzyszenie 

zwykłe, działające na rzecz Sejmiku, może zakupić roll-up z logo Sejmiku. Trzeba byłoby 

go tylko gdzieś przechowywać i pamiętać, by zawsze go ze sobą mieć. Powinna być za 

to odpowiedzialna jedna osoba. 

Pan Piotr Niedziałkowski wspomniał, że Sejmik miał baner i by przewodnicząca zwróciła 

się do poprzedniego Prezydium z prośbą o jego przekazanie. 
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Pan Radosław Michalski zaproponował, że – jako pasjonat fotografii – będzie dbał o 

zdjęcia z ważniejszych wydarzeń, zebrań Sejmiku. 

Pani Barbara Mońko-Juraszek podsunęła pomysł, by każdy delegat oraz zastępca 

przygotował krótką notatkę o sobie (wraz ze zdjęciem), którą będzie można zamieścić 

na profilu Facebook Sejmiku. 

Pan Ryszard Ulatowski, zarządzający profilem Sejmiku, odpowiedział, że bardzo chętnie 

zajmie się wstawianiem notatek na fanpage’u. Ma jednak prośbę, by wszyscy 

członkowie Sejmiku przygotowali takie informacje o sobie – poczynając od 

przewodniczącej i Prezydium. Po zebraniu plenarnym p. Ryszard prześle do wszystkich 

pisemną informację, na jaki adres wysyłać zdjęcia i opisy. 

Pani Katarzyna Piłat poradziła, by prosić o możliwość autoryzacji artykułów nt. Sejmiku, 

aby pojawiające się informacje w mediach były pełne i prawdziwe. 

W trakcie dyskusji zebranie plenarne opuściło 6 osób: p. Wojciech Marjański, p. Anna 

Lamers, p. Alina Kowalska-Wamka, p. Anna Kupczyk, p. Anna Geldarska oraz p. Ewa 

Jaroszewska. Na sali pozostało zatem 15 członków: 11 delegatów i 4 zastępców, w tym 

12 osób uprawnionych do głosowania (jeden stały zastępca, w związku z wyjściem 

delegata, posiadł czynne prawo wyborcze). 

W dalszej części dyskusji p. Katarzyna Piłat poprosiła o powołanie zespołu ds. seniorów 

i osób z niepełnosprawnością (osób z większymi potrzebami). 

Pan Grzegorz Kruk wystąpił zaś z prośbą o utworzenie zespołu ds. obronności. 

Pan Paweł Biały zasugerował jednak, by przy powoływaniu zespołów stałych skupić się 

na zadaniach i celach Sejmiku wskazanych w Regulaminie. 

Przewodnicząca zaproponowała zatem, by powołać następujące zespoły stałe: 

- zespół ds. promocji, wizerunku i współpracy z organizacjami pozarządowymi; 

- zespół ds. rekomendacji i opiniowania; 

- zespół ds. osób z niepełnosprawnościami; 

- zespół ds. zmiany regulaminów. 

Pani Beata Bardzińska oraz p. Paweł Biały wyszli z propozycją, by za zmiany w 

regulaminach, w oparciu o które działa Sejmik, odpowiadało Prezydium. Nie ma sensu 

powoływać zespołu stałego do jednorazowego zadania. Ponadto to Prezydium kieruje 

pracami Sejmiku i ono powinno zaproponować, w jaki sposób widzi jego 

funkcjonowanie. Do zadań Prezydium powinno należeć przygotowanie projektu 

regulaminów i ich skonsultowanie z członkami Sejmiku. Zdanie to poparła większość 

uprawnionych do głosowania. 

Ponadto p. Paweł zaproponował, by Prezydium ustaliło również ramy funkcjonowania 

oraz proponowane zadania dla poszczególnych zespołów stałych, by członkowie 

Sejmiku mogli świadomie wybrać, w prace którego zespołu chcą się włączyć. 

Pani Monika Żydek dodała, że w każdym powołanym zespole powinna znaleźć się 

przynajmniej jedna osoba z Prezydium Sejmiku, by zadbać o komfort pracy i dobry 

przepływ informacji. 
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W trakcie dyskusji zebranie opuścił p. Daniel Brożek, zatem na sali pozostało 14 

członków: 10 delegatów i 4 zastępców, w tym 11 osób uprawnionych do głosowania 

(jeden stały zastępca z czynnym prawem wyborczym). 

W związku z głosami w dyskusji przewodnicząca poprosiła o przegłosowanie powołania 

trzech stałych zespołów Sejmiku, tj.: 

- zespołu ds. promocji, wizerunku i współpracy z organizacjami pozarządowymi; 

- zespołu ds. rekomendacji i opiniowania; 

- zespołu ds. osób z niepełnosprawnościami. 

Za powołaniem ww. zespołów opowiedziało się 11 członków, wstrzymuje się – 0 głosów, 

przeciw – 0 głosów. Uchwała nr 3/VI/2024 o powołaniu trzech stałych zespołów została 

przyjęta jednogłośnie. Jednocześnie postanowiono, że członkowie tych zespołów oraz 

ich przewodniczący zostaną powołani na kolejnym zebraniu plenarnym Sejmiku VI 

kadencji. 

Ad. 8 Ustalenie trybu zwoływania spotkań Sejmiku, trybu głosowania oraz przedstawienie 

wstępnego harmonogramu posiedzeń na rok 2024. 

Przewodnicząca Sejmiku przedstawiła delegatom i zastępcom podstawowy regulamin 

pracy Sejmiku, wstępnie ustalony podczas I zebrania plenarnego, obejmujący m.in. tryb 

zwoływania posiedzeń, tryb głosowania, wstępny harmonogram spotkań oraz najbliższe 

zadania Sejmiku. Do prezentacji p. Klimaszewskiej-Antos nie zgłoszono uwag. Pan 

Ryszard Ulatowski zaproponował tylko, by kolejne zebranie plenarne Sejmiku 

zorganizować w Pałacu Lubostroń, do którego – jako delegat z ramienia LGD Pałuki 

Wspólna Sprawa – serdecznie zaprasza. 

Wobec braku dalszych głosów jednogłośnie ustalono, że: 

✓ o plenarnych zebraniach członkowie będą informowani za pośrednictwem narzędzi 

wykorzystywanych do tej pory, w szczególności poczty elektronicznej; 

✓ informacja o posiedzeniach Sejmiku – w miarę możliwości – będzie podawana 

delegatom i stałym zastępcom na 3 tygodnie przed terminem plenarnego zebrania, 

w wyjątkowych sytuacjach dopuszcza się skrócenie tego terminu; 

✓ posiedzenia Sejmiku będą odbywać się – zgodnie z par. 6 ust. 2 Regulaminu 

Sejmiku – min. 4 razy w roku, co do zasady w pierwszym tygodniu trzeciego 

miesiąca kwartału, tj. marca, czerwca, września oraz grudnia; 

✓ tryb głosowania zgodny będzie z zapisami Regulaminu Sejmiku, tj. uchwały i 

ustalenia Sejmiku zapadają zwykłą większością głosów, a podstawowym trybem 

głosowania jest tryb jawny; 

✓ do najbliższych zadań Sejmiku należeć będzie m.in. powołanie członków zespołów 

stałych i/lub roboczych, a także zmiana Regulaminu Sejmiku Organizacji 

Pozarządowych Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz Regulaminu wyboru 

delegatów i zastępców Sejmiku Organizacji Pozarządowych Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego; 

✓ najbliższe posiedzenie odbędzie się 7 czerwca 2024 r. 

Ad. 9 Sprawy różne. Wolne wnioski. 
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W wolnych głosach p. Maciej Łapkiewicz poprosił, by Sejmik nie używał w swojej 

nazwie, w materiałach promocyjnych itp. skrótu „NGO”, ponieważ on nic nie mówi 

czytającym. Nie jest kojarzony z organizacjami pozarządowymi i utrudnia odbiór tekstów 

kierowanych do trzeciego sektora. Ludzie z organizacji pozarządowych się z nim nie 

utożsamiają i nie wiedzą, że dana wiadomość jest do nich kierowana. 

Pan Piotr Niedziałkowski przypomniał, że jest to skrót dopuszczany w języku polskim, że 

funkcjonuje już od lat i jest on znany w środowisku organizacji pozarządowych. Jest 

powszechnie stosowany i nie trzeba z niego rezygnować. Warto natomiast w oficjalnych 

dokumentach wskazywać pełną nazwę Sejmiku, natomiast warto edukować, że „NGO” 

to oznaczenie trzeciego sektora. 

Pani Dorota Zydlewska poprosiła, by egzekwować obecność na zebraniach plenarnych 

przynajmniej jednej osoby (delegata lub zastępcy) z każdego powiatu/sieci. Brak 

członków Sejmiku na posiedzeniach utrudnia obrady i podejmowanie decyzji. 

Pan Paweł Biały zaproponował, by w Regulaminie Sejmiku przewidzieć obiegowy tryb 

podejmowania decyzji przez zebranie plenarne. Warto zapisać, że stanowisko Sejmiku 

wypracowują poszczególne zespoły stałe/robocze, a zebranie plenarne może je 

zatwierdzić obiegowo i w ten sposób uznać za obowiązujące. 

Pani Tatiana Dembska poprosiła, by członków zespołów powołać jak najszybciej, w 

szczególności do zespołu ds. promocji, wizerunku i współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, ponieważ kwestie wizerunkowe nie powinny czekać. 

W dalszej kolejności głos zabrała przewodnicząca, która zaproponowała przekazanie 

informacji o wyborach i składzie Sejmiku VI kadencji, w tym członkach Prezydium, do 

wiadomości poszczególnych powiatów oraz zaproszenie wszystkich organizacji 

pozarządowych do współpracy i wspierania działań delegatów i ich stałych zastępców. 

Panie Barbara Mońko-Juraszek oraz Natalia Bator-Kunikowska poparły propozycję p. 

Ewy Klimaszewskiej-Antos. Zarówno organizacje pozarządowe, jak i włodarze 

powiatowi, powinni znać delegatów i ich zastępców i wiedzieć, czym zajmuje się Sejmik. 

Obecni na posiedzeniu jednomyślnie uznali, że Prezydium powinno wystosować taką 

informację do regionów. 

Dalej pani przewodnicząca stwierdziła, że wszyscy członkowie Sejmiku powinni dbać o 

dobry wizerunek Sejmiku. Ważny jest kontakt z mediami, a przede wszystkim 

zamieszczanie bieżących informacji na stronie Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w Toruniu. W odpowiedzi p. Piotr Niedziałkowski wskazał, że 

Biuro Współpracy z NGO prowadzi stronę, na której znajduje się zakładka poświęcona 

Sejmikowi. Pan Piotr zadba o to, by informacje tam zamieszczane były aktualne. Prosi 

tylko o przesyłanie gotowych materiałów prasowych. Przy okazji p. Niedziałkowski 

wspomniał, że Urząd Marszałkowski przygotowuje przekrojowe badanie potencjału 

NGO, z wyników którego Sejmik również będzie mógł korzystać. 

W trakcie dyskusji zebranie plenarne opuściło 5 członków Sejmiku: p. Natalia Bator-

Kunikowska, p. Ewelina Brodzińska, p. Beata Bardzińska, p. Paweł Biały oraz p. Maciej 

Łapkiewicz. Na sali pozostało zatem 10 członków: 7 delegatów i 3 zastępców, w tym 9 
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osób uprawnionych do głosowania (dwóch stałych zastępców z czynnym prawem 

wyborczym). 

W dalszej rozmowie głos zabrał p. Ryszard Ulatowski, który zaprosił obecnych do 

wspólnego administrowania profilem społecznościowym Sejmiku na portalu Facebook. 

Dzisiejsze spotkanie podsumował p. Grzegorz Kruk mówiąc, że należy członkom 

Sejmiku ograniczyć możliwość wypowiadania się na tematy odbiegające od przedmiotu 

dyskusji, pilnować dyscypliny spotkania, aby zebrania plenarne nie były tak rozciągnięte 

w czasie, by wszyscy uczestnicy spotkania mogli wziąć udział w całym posiedzeniu. 

Zaproponował, by Prezydium wypracowywało bardziej konkretne propozycje, a Sejmik 

do nich się odnosił. Zbyt dużo swobody utrudnia merytoryczną pracę Sejmiku. 

Pani przewodnicząca na koniec powiedziała, że każdy głos zostanie zapisany i 

rozpatrzony przez Prezydium podczas najbliższego posiedzenia. 

Ad. 10 Zakończenie posiedzenia. 

W związku z brakiem dalszych głosów przewodnicząca zakończyła posiedzenie. 

 

III. Zamknięcie posiedzenia: 

Zamknięcia II zebrania plenarnego Sejmiku dokonała p. Ewa Klimaszewska-Antos – 

przewodnicząca Sejmiku, dziękując wszystkim za przybycie i zapraszając na kolejne 

posiedzenie w dn. 7 czerwca 2024 r. do Pałacu Lubostroń (powiat żniński). 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Toruń, 05.03.2024 r. 

 

Sekretarz  Przewodnicząca Sejmiku  

 

………………………………. …………………………………… 

Monika Żydek  Ewa Zofia Klimaszewska-Antos

  

 

 

 


